
 
 

28. januar 2019 

 

I henhold til § 37 i forretningsorden for Inatsisartut sender jeg hermed følgende spørgsmål til 

Naalakkersuisut 

Spørgsmål til Naalakkersuisut:  

1. Hvordan vil den politiets maritime service med kuttere blive organiseret i 

fremtiden? 

2. Er Naalakkersuisut vidende om, at der vil ske besparelse på politiets drift af 

deres kuttere? 

3. Vil der ske forbedringer i politiets service af bygder og bosteder samt 

redningsaktioner? 

4. Hvor mange ansatte i politiets kuttere vil blive ramt af besparelserne? 

5. Hvilke konsekvenser vil ændringen have på antallet af besætningen i politiets 

kuttere? 

6. Har Naalakkersuisut afholdt møde med den danske regering om ændringen af 

driften af politiets kuttere? 

7. Har den danske stat hensigt om besparelser på politiets kuttere? 

8. Vil politiets kuttere blive færre som følge udskiftning af kutterne?  

9. Hvilken type er de påtænkte politikuttere og hvad er typenavnet? 

10. Hvilket indhold vil den planlagte tilpasning til nutidens forhold? 

11. Kan Naalakkersuisut fuldtud oplyse, hvilke forhold, der vil være gældende 

efter udskiftningen af politiets kuttere? 

 (Medlem af Inatsisarut Aqqaluaq B. Egede, Inuit Ataqatigiit) 

 

Begrundelse 

Jeg mener, at den planlagte udskiftning af politiets kuttere, som siges at være en tilpasning til 

nutidens forhold, må være et fremskridt. Jeg vil gerne have at vide, på hvilken måde 

serviceringen af befolkningen, der bor i de bygder og byer, som er svært fremkommelige, vil 

blive bedre. Det er ikke nok at sige, at hensigten er at tilpasse forholdene til nutiden. Jeg 

efterlyser en redegørelse om, i hvilket omfang Naalakkersuisut har undersøgt sagen. 

Jeg ønsker mine spørgsel bliver besvaret inden 10 dage. 

 


